

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, DECEMBER 13, 1983

(1)

[Text]

The Standing Committee on Justice and Legal Affairs met at 9:34 o'clock a.m., this day, for the purpose of organization in relation to Standing Order 69(2).

Members of the Committee present: Messrs. Dubois, Hnatyshyn, Lachance, MacBain, MacLellan, Marceau and Ms McDonald (*Broadview—Greenwood*).

Alternates present: Messrs. Dantzer and Tardif.

Other Member present: Mr. Landers.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman of the Committee.

On motion of Mr. MacLellan, seconded by Mr. Hnatyshyn, it was agreed,—That Mr. Lachance do take the Chair of this Committee as Chairman.

The Chairman took the Chair.

On motion of Mr. Dubois, seconded by Mr. Hnatyshyn, it was agreed,—That Mr. MacLellan be elected Vice-Chairman of the Committee.

On motion of Mr. Marceau, it was agreed,—That the Subcommittee on Agenda and Procedure be composed of five permanent members to include the Chairman or the Vice-Chairman, one New Democratic Party member, one Progressive Conservative member and two liberal members to be appointed by the Chairman after the usual consultations with the Whips of the different parties; and that the New Democratic Party may be represented by either its permanent member or alternate.

On motion of Mr. Dubois, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that the Chairman or Vice-Chairman, a member of the government party and a member of one of the opposition parties are present.

On motion of Mr. Marceau, it was agreed,—That the Committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

On motion of Mr. Dubois, it was agreed,—That during the questioning of witnesses, there be allocated 15 minutes to the lead representative of each party and thereafter 10 minutes for each member of the Committee.

Mr. Hnatyshyn moved,—That, unless there is unanimous consent of the chief representative of the three parties, a 48 hours notice must be given to the members of the Committee before any new item of business is considered by the Committee.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Hnatyshyn proposed to move,—That the quorum of the Committee be six members, one of whom shall be a representative of the Official Opposition.

PROCÈS-VERBAUX

LE MARDI 13 DÉCEMBRE 1983

(1)

[Texte]

Le Comité permanent de la justice et des questions juridiques tient aujourd'hui à 9h34, sa réunion d'organisation relative aux dispositions de l'article 69(2) du Règlement de la Chambre des communes.

Membres du Comité présents: MM. Dubois, Hnatyshyn, Lachance, McBain, MacLellan, Marceau et M^{me} McDonald (*Broadview—Greenwood*).

Substitués présents: MM. Dantzer et Tardif.

Autre député présent: M. Landers.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président du Comité.

Sur motion de M. MacLellan, appuyé par M. Hnatyshyn, il est convenu,—Que M. Lachance soit nommé président du Comité.

Le président prend place au fauteuil.

Sur motion de M. Dubois, appuyé par M. Hnatyshyn, il est convenu,—Que M. MacLellan soit nommé vice-président du Comité.

Sur motion de M. Marceau, il est convenu,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure soit composé de cinq membres permanents, incluant le président ou le vice-président, un membre du Nouveau Parti Démocratique, un membre du parti Progressiste Conservateur et deux membres du parti Libéral, qui seront désignés par le président après les consultations d'usage avec les Whips des différents partis; et que le Nouveau Parti Démocratique puisse y être représenté par son membre permanent ou son substitut.

Sur motion de M. Dubois, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des séances, à recevoir et à autoriser l'impression des témoignages, à défaut de quorum, pourvu que le président ou le vice-président, un membre du parti gouvernemental et un membre de l'un ou l'autre des deux partis d'opposition soient présents.

Sur motion de M. Marceau, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 1,000 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages.

Sur motion de M. Dubois, il est convenu,—Que, au cours de l'interrogatoire des témoins, 15 minutes soient alloués au représentant en chef de chaque parti, puis 10 minutes à chaque membre du Comité.

M. Hnatyshyn propose,—Que, sauf du consentement unanime des porte-parole en chef des trois partis, un avis de 48 heures doit être donné aux membres du Comité avant que toute nouvelle question soit considérée par le Comité.

Après débat, la motion, mise aux voix, est adoptée.

M. Hnatyshyn propose,—Que le quorum du Comité soit de six membres incluant un représentant de l'Opposition officielle.